
ČVRS schůze výboru – Brno, 8/9/2022  
Přítomni: ernest, fišer, chrapek, němčanský, vysloužilová, němec, rusňák, rejmont 

Omluveni: Hejsek, Veith,  
 

a. Zpráva ze schůze výboru ČOS z 7/9/2022 (Olda, já) 
• Olda uvedl ČOS sjezd, program, hosty, zajištění – přijato 

s poděkováním organizačnímu výboru sjezdu. 
• Z dalších projednaných bodů podstatných pro nás: 

o Kultivace kódů v oftalmologii 
§ Nízko nastavená cena práce – s tou jde jen 

obtížně pohnout  
§ Návrh prvních kódů (Studený), které by šly 

upgradeovat 
§ Pokud se podaří kódy navyšovat - na zvážení 

rozhodně i hodnocení VR kódů – kontaktní 
osoba vhodná (Studený) 

o Nový screeningový kód – předkládají diabetologové, 
pilotně schválen pro VZP pro tento rok 

§ Diskuze ohledně omezení kódu – nyní nakonec 
schválen jen jako S omezení pro diabetologii, 
oftalmologové vyloučeni 

§ Názor ČOS na toto téma nejednotný, většina 
ovšem chce jednat o možnosti zapojení i 
oftalmologů 

§ Chtějí znát i náš názor (viz níže) 
o Aplikační centra v ČR – referoval jsem já 

§ Info o počtu a územním pokrytí.  
§ Naznačil jsem, že rozpočtově nyní není (až na 

výjimky) problém, kapacitně se již opět dostává 
větší část center do presu.  

§ S generiky lze čekat pád cen (rozpočet dál asi 
nebude problém), ale kapacitu je třeba dál 
navyšovat. 

§ Nevyhneme se otevření dalších center a velmi 
pravděpodobně budeme muset zvážit i využití 
přístrojově a personálně zajištěných  
ambulancí. 

§ První takovou žádost již předložil kolega 
Straňák (FNKV) pro svoji ambulanci (viz níže) 

 
b. Aplikační centra  

• Nová žádost na AC – kolega Straňák (FNKV) předložil 
žádost o schválení aplikační centra pro Strakon medical 
s.r.o. 

o Žádost vyhovuje všem požadavkům definovaným 
ČVRS 

o Přílohou žádosti je Dohoda o zajištění akutní péče 
uzavřená mezi Strakon medical s.r.o. a FNKV Praha 



o Žádost byla schválena a naše stanovisko pošleme 
ČOS (pavel) 

• Postup proti AC, která nerespektují etický kodex 
o Jedná se o používání off-label terapie u pacientů, kteří 

jinak splňují indikační kritéria 
o Pokud budete takový postup PROKAZATELNĚ 

(zpráva, protokol o aplikaci, atd.) zjištěn, pošleme AC 
upozorňující dopis 

o Pokud taková praxe bude probíhat i nadále, 
navrhneme pojišťovně zrušení centra 

 
c. VR škola 

• Výbor navrhuje zvýšení ceny školy na 15.000 Kč 
• Pavel zabezpečil dvě „fixační hlavy“ s gumovými vložkami do 

„očnic“ – klasické wetlabové – zapůjčí na akci AbbVie 
• Zůstávájí 4 stanoviště – 1xkomplet Alcon, 1xkomplet Spirit, 

1x mikroskop Alcon+přístroj Askin, 1xsimulátor 
• Žádost o zařazení do akcí ČOS na rok 2023 – podal Pavel 

na termín: 31/5-3/6/2023, Monínec 
• Míša Nováková již blokovala Monínec na tento termín 
• Výbor projednal a schválil odměnu pro lektory za VR školu 

2022 ve výši 5000 Kč na osobu. 
 

d. Agenda – vědecké práce a ceny pro autory do 35 let 
• ČVRS35 – kolektuje Š. Rusňák 
• Poslední „sběr“ kandidátů na ČOS, DM-oko a Ostravské 

sympozium, pak Štěpán uzavře a doporučí ocenění, které 
budeme prezentovat na ČVRS 

• Hodnocené období vždy od 1.11. do 1.11. následujícího 
roku. Vyhlášení výsledků bude na výročním kongresu ČVRS 
za daný rok. 

 
e. Kongres ČVRS 2022 

• Program odsouhlasen 
• Kulatý/diskuzní stůl – Libor a Ivan 

- Libor připraví asi 4 operační kazuistiky 
- Ivan slíbil vymyslet témata aspoň 3 duelů (a určit 

duelanty) 
- V diskuzi předpokládáme opět všechny členy výboru 

• Kapela – po různých žádostech na změnu od kolegů, 
oslovena kapela z Ostravy (Foxy Hunters). 

- Dodali rozpočet na celkem 55 tis.korun 
- Odsouhlaseno - schváleno výborem pro letošní rok 
- Dle reakcí členů – zhodnotíme možnost další 

spolupráce 
- S bandem pana ředitele Musila (DumDoobie...) jsem 

také v kontaktu. Určitě stojí o další spolupráci. 
• Pozornost pro účastníky kongresu 

- Věc do 100,- Kč 



- Navrženo dárkové vánočně-ČVRS-ovské balení 
granoly ProudMary – udělají 100g balení s naším 
návrhem obalu, logem, přáním, cokoliv za 80Kč kus 
(Proud Mary Granola malina čokoláda - Proud 
(proudboutique.cz)  

- odsouhlaseno 
 

f. Aktualizace doporučených postupů na web. stránkách ČVRS  
• Diskuze k prvním materiálům DME (Honza E) 

- Odsouhlasen základní koncept 
- Materiál již jen k drobným úpravám  

• Screeningový program (Honza N) - schváleno 
• Skupina pro DME bude pracovat i na DR části. 
• Výbor doporučuje doplnit skupinu o Jana Studničku – 

oficiálně jej požádáme o spolupráci (pavel) 
 

g. Ozurdex – Pavel: 
• Všemi členy Výboru ČVRS deklarována podpora snah o 

znovuobnovení aplikací kortikoidů v indikaci DME. 
• MZd rozhodlo ve prospěch SZP (zvláště v bodě o 

neakceptovatelném budget-impaktu (což je úplně směšné!!!)) a 
celá věc se vrací na půdu SUKLu. 

• Ozurdex vypadl z úhrady (a to minimálně na půl roku) v indikaci 
DME. 

• AbbVie nyní dokladuje informace k farmakoekonomice 
• Je možné, že SUKL si vyžádá i stanovisko ČVRS-ČOS 
• ČVRS (pavel domluvil) je připravena podpořit všemi prostředky 

obnovení úhrady Dexameth.v indikaci DME 
• Tento bod odsouhlasen bez výhrad. 

 
 

 
  


